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Deficitul public al României ar putea depasi nivelul de 9%, fara marirea pensiilor

de la 1 septembrie,considera Eugen Radulescu

Deficitul public al României ar putea depasi 9%, fara sa luam în calcul  majorarea pensiilor de la 1

septembrie, a avertizat, miercuri, într-o  conferinta de specialitate, Eugen Radulescu, director al Directiei 

Stabilitate din Banca Nationala a României (BNR). 

"Nu numai ceea ce se întâmpla în sistemul bancar conteaza. Conteaza tot  ceea ce se întâmpla în sistemul financiar

al tarii. Noi avem acum o  problema deosebit de serioasa care se numeste deficit public. Ea a  pornit înca de la

sfârsitul anului trecut la un nivel care ne situa mult  dincolo de mult-discutatul 3%, care este cu totul enorm pentru

o tara  care are o crestere economica de 4% asa cum fost în România. În momentul  de fata ne îndreptam spre un

deficit public de 7%, 8%, 9%, poate va si  depasi acest nivel, fara sa luam în calcul marirea pensiilor de la 1 

septembrie. Situatia este extrem de serioasa si de sensibila. Eu cred ca  avem câteva puncte de baza cel putin în

plus la dobânzile pe care le  plateste România la creditele pe care le ia datorita faptului ca înca nu  se stie cum

reusim sa o scoatem la capat cu cresterea pensiilor. Este  mai mult decât nevoie de un raspuns ferm din partea

Guvernului, e nevoie  si de o legislatie pe masura, pentru ca, în momentul de fata, legea  spune ca la 1 septembrie

cresc pensiile cu 40%. Daca acest lucru se  întâmpla, nu stiu ce va fi anul viitor", a mentionat Radulescu.

Potrivit specialistului, anul viitor România va avea înca trei puncte  procentuale din PIB la deficit numai pentru

majorarea pensiilor, iar  acest lucru "creeaza o situatie foarte complicata".

"Deficitul nu trebuie neaparat sa scada accelerat, dar trebuie sa intre  pe o tendinta de descrestere clar. Or, în

momentul de fata, singurul  lucru pe care îl avem pe legislatia în vigoare este ca, anul viitor, vom  avea înca 3

puncte procentuale din PIB la deficit numai pentru  majorarea pensiilor. Asta creeaza o situatie foarte complicata.

Daca nu  se adopta foarte rapid o solutie rationala în aceasta privinta riscam ca  scaderea dobânzilor sa nu mai

poata avea loc în continuare. Sunt  lucruri strâns legate: deficitul public, deficitul extern, dobânzile,  cursul. Nu le

putem scoate din palarie. Pe primul loc se afla deficitul  public si ceea ce se întâmpla în viitoarele sase luni cu

acesta. Pe de o  parte, avem o situatie a echilibrelor generale care este mai putin rea  decât a fost la oricare dintre

crizele anterioare. Poate cu exceptia  deficitului public, dar am încredintarea ca se va gasi o solutie  rationala.

Pericolul eu îl vad în criza sanitara pe care nu stim cum o  vom depasi si când anume. Din acest motiv, trebuie sa

fim prudenti si  mai ales sa nu tragem toate gloantele o data, pentru ca daca le tragem  pe toate pâna în septembrie

- octombrie anul acesta ce facem anul  viitor? Ma refer aici la instrumentele Bancii Nationale, evident. Pâna  în

momentul de fata sunt deschise toate caile si sunt toate  instrumentele la îndemâna în asa fel încât Banca Nationala

sa faca tot  ceea ce poate pentru a face ca aceasta criza sa poata fi depasita mai  usor decât a fost depasita criza din

2008", a subliniat Eugen Radulescu.

Reprezentanti ai sistemului bancar din România discuta, miercuri,  despre evolutia si situatia economica în cadrul

evenimentului ZF Summit  Bankers 20.
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